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Patrycja Kamola Pro-
ject – legnicko-zielono-
górska formacja  jaz-
zowa oraz DOBRA 
DOBRA ze Złotoryi  wy-
grały pierwszą edycję 
konkursu „Debiuty pły-
towe”, organizowanego 
przez Portal Brzmienie 
M., Wydawnictwo Nie-
zależne MEDIAMA, 
pod patronatem Ośrod-
ka Kultury i Sztuki. 
Patrona medialny nad 
imprezą obięła Gazeta 
Piastowska.

Patrycja Kamola pochodzi z Le-
gnicy, tak jak część  muzyków 

jej zespołu: Paweł Lenar, Łukasz 
Kłos i Jarek Dąbrowski. Jej płyta 
„Czekając na miłość” sprzedała 
się znakomicie -  już przekro-
czyła tysiąc sztuk, a na każdym 
koncercie jest kilkunastu nowych 
nabywców.  Za to osiagnięcie  Pa-
trycja Kamola Project otrzymali 

Złotą Płytę.  Finał   imprezy  w 
wałbrzyskim „A’Propos” to także 
sukces złotoryjskiej formacji pun-
kowej DOBRA DOBRA. Wśród 
nominowanych  w różnych kate-
goriach znaleźli się  m.in. Legnic-
ki KMINEK34  i lubiński WHY.

Nagroda „Debiuty płytowe”  ma 
na celu wsparcie niezależnych 
zespołów muzycznych, prezentu-
jących różne style. Łączy je fakt 
funkcjonowania  poza korpo-
gigantami, które steruja listami 
przebojów i mają  monopol  na 
sprzedaż płyt w sieciach handlo-
wych. Takie zespoły  jak DOBRA 
DOBRA czy PATRYCJA KA-
MOLA PROJECT wydają płyty 

za własne pieniądze, sprzedają je 
głównie na koncertach i prywat-
nymi kanałami i tworzą muzykę z 
potrzeby serca.

Finał „Debiutów płytowych”  
był znakomicie przygotowanym 
eventem, który poprowadził zna-
ny także z legnickiego teatru, 
aktor Dariusz Sosiński. Finał 
imprezy był okazją  do występu 
zimnofalowego, legnicko-lubiń-
skiego THE LESS,  niezależnego 
bandu, który  o dziwo  jeszcze  nie 
wydał płyty!

(sz)
Fot. Krzysztof Mokanek, (sz)

Debiuty podsumowane

TWÓJ PRODUCENT TOREB 
PAPIEROWYCH

Zadzwoń: 531 642 792

MAJÓWKA
W SZWAJCARII!!

Mieszkania letniskowe,  świetne 
warunki,  noclegi: 

ENGADINA - SZWAJCARIA  
Cena specjalna dla gości z Polski: 

60 złotych za dobę.
Większe grupy: rabaty.

Kontakt, telefon  w Polsce: 
602 49 84 25

Złota Płyta -Czekając na miłość

DARIUSZ SOSIŃSKI

THE LESS

DOBRA DOBRA
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więcej  na:  
gazetapiastowska.pl

W ramach obchodów 
Roku Majora Włady-
sława Dybowskiego 
ustanowionego przez 
Radę Miejską Legnicy, 
Fundacja Pawła Jurosa 
przygotowała, pod pa-
tronatem Gazety Pia-
stowskiej oraz portalu 
Brzmienie Miasta, dwa 
interesujące konkursy 
dla uczniów i studentów.

Konkurs plastyczny ad-
resowany jest do uczniów 
legnickich szkół gimnazjal-
nych, ponadgimnazjalnych i 
studentów wyższych uczel-
ni. Jego tematyka ma cha-
rakter patriotyczno-wojsko-
wy. Motywem przewodnim 
konkursu są Żołnierze Wy-
klęci. Prace mogą przedsta-
wiać dowolną wizję zgodną 
z duchem konkursu. Forma 
i technika konkursu jest 
dowolna: rysunek, obraz, 
rzeźba itd., (z wyjątkiem 
fotografii i grafiki kompu-
terowej). Nagrodą główną 
jest aparat fotograficzny - 
lustrzanka cyfrowa firmy 
Nikon.

Konkursowe prace pla-
styczne można dostarczać 

wraz z kartą zgłoszeniową 
do 2 maja 2017 roku do 
Spółdzielczego Domu Kul-
tury „Kopernik” (Legnica, 
ul. Koziorożca 9) oraz do 
Młodzieżowego Centrum 
Kultury (Legnica, ul. Mic-
kiewicza 3). 

Konkurs muzyczny „Mu-
zyka Wyklęta”, również o 
patriotycznym charakterze, 
kierowany jest do młodzie-
ży, uczniów szkół gimna-
zjalnych, ponadgimnazjal-
nych i studentów z Legnicy 
oraz okolicznych powiatów 
(legnickiego, lubińskiego, 
jaworskiego, bolesławiec-
kiego, a także nieco dal-
szych, np. wrocławskiego, 
świdnickiego, jeleniogór-
skiego, głogowskiego).
Gatunki do jakich mogą na-
leżeć prezentowane utwory 
są dowolne: szeroko rozu-
miany rock, pop, punk, me-
tal, gotyk, folk, blues, jazz, 
hip-hop, reggae, muzyka 
elektroniczna oraz gatunki 
mieszane. 
Nagrodami są: pomoc w 
realizacji teledysku dla naj-
lepszego utworu oraz pu-
bliczne wykonanie utworów 
w ramach konkursu, który 
wieńczył będzie koncert 

zespołów: Anastasis, Forte-
cy, This Cold oraz KSU na 
dziedzińcu Akademii Ry-
cerskiej w Legnicy.

Uczestnicy mają czas na 
zgłoszenie się do konkursu 
do 1 maja. Koncert rozstrzy-
gający odbędzie się 14 maja. 
Podpisane utwory (wyko-
nawca, tytuł) wraz z tekstem 
i kartą zgłoszeniową należy 
wysłać na adres e-mail: 
konkurs.muzyczny.legni-
ca@gmail.com do 1 maja 
2017 roku. Patroni medialni 
konkursu to: Radio Plus Le-
gnica, Radio ProRock oraz 
Gazeta Piastowska. 

Oba konkursy mają nie tylko 
inspirować młodych ludzi 
do postaw patriotycznych 
oraz pogłębiania swojej 
wiedzy w tych kierunkach, 
ale także ich promować i 
wspierać ich pracę twórczą. 
Projekty sponsorowane są 
przez Fundację Pawła Juro-
sa oraz Fundację KGHM.
Szczegóły i regulaminy do-
tyczące obu konkursów do-
stępne są na stronie interne-
towej:
https://konkursy-legnica.gi-
thub.io. oraz na fb. 

Rok Majora Dybowskiego – 
konkursy dla młodych twórców

OGŁOSZENIE 
Wójt Gminy Miłkowice informuje, że w 
siedzibie Urzędu Gminy Miłkowice, dnia 
8 marca br., na okres 21 dni, wywieszone 
zostaną wykazy: nr ZOP.V.684.4.2017, nr 
ZOP.V.684.5.2017, nr ZOP.V.684.6.2017, 
nr ZOP.V.684.7.2017 nieruchomości ko-
munalnych przeznaczonych do sprzeda-
ży i dzierżawy. Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod numerem telefonu 76 
88 71 212.

 Wójt Gminy Miłkowice 
(-) Dawid Stachura

ZAKŁADY PRODUKCYJNE, PIEKARNIE, CUKIERNIE, 
RESTAURACJE, DRUKARNIE !!!

Zapraszamy  do bezpłatnych prezentacji czyszczenia maszyn  
metodą laserową

Zasada działania
Czyszczenie laserem polega na użyciu krótkiego impulsu światła 
lasera jako czynnika pracującego.
Kiedy światło wchodzi w kontakt z powierzchnią, warstwa za-
brudzenia i znajdujące się pod spodem tlenki absorbują energie, 
utleniając lub odpryskując zabrudzenia nie pozostawiając żad-
nych pozostałości. Podłoże (głównie metal) nie absorbuje energii, 
dlatego też nie zostaje uszkodzone.

Zalety
Laser, to bezkontaktowy proces czyszczenia, który gwarantuje 
optymalne rezultaty. Używanie lasera do czyszczenia gwarantuje 
korzyści których nie zagwarantują inne technologie czyszczące.

W rezultacie, oszczędzamy czas i zostajemy z dokładnie wy-
czyszczoną powierzchnią.

• Czyszczenie na sucho
• Eco-przyjazne, zielona technologia

• Niskie koszty utrzymania
• Niezawodne
• Zero hałasu

• Łatwo adoptowalny
• Żadnych dodatkowych zużywających

sie czynnikow
• Bezkontaktowa technologia

• Brak jakichkolwiek chemicznych pozostałości do usunięcia
• Proste w użyciu

Kontakt: tel. 602 49 84 25 Koło Naukowe Alter-
natywa, działające przy 
Wydziale Nauk Społecz-
nych i Humanistycz-
nych PWSZ w Legnicy 
oraz zespól badawczy 

e-Metodologia zapra-
szają do wzięcia udziału 
w drugiej edycji ogólno-
polskiej konferencji pod 
tytułem „Kultura i (sub)
kultury w dobie Inter-
netu”. 

Obrady zaplanowano na 12 
maja 2017 r. Udział w kon-
ferencji jest bezpłatny. Te-
matyka obrad związana jest 
z różnym podejściem ba-
dawczym i teoretycznym do 
subkultur oraz szeroko ro-
zumianej kultury współcze-
snej. Konferencja ma cha-
rakter interdyscyplinarny i 

jest otwarta na uczestnictwo 
studentów i doktorantów. 
Zgłoszenia można nadsy-
łać do 12 kwietnia 2017 r. 
do Sekretarza konferencji – 
Katarzyny Kuźmicz, e-mail: 
k.kuzmicz8d@gmail.com 

Ponadto artykuły, które 
uzyskają pozytywne recen-
zje zostaną opublikowane 
w Zeszytach Naukowych 
PWSZ, które obecnie po-
siadają 7 punktów na liście 
czasopism punktowanych 
MNiSW.

(pwsz)

Kultura i (sub)kultury  

NAJTANIEJ W REGIONIE

SPRAWDŹ NAS! 
WYŚLIJ ZAPYTANIE O CENĘ

Mediama Wrocław zaprasza.
Tel. kom. 531 642 792    E-mail: mediama@vp.pl

- wizytówki
- ulotki
- foldery
itp. itd...

- gazetki 
firmowe
- siatki mesh
- banery



70 lat temu w Legnicy 
(marzec-kwiecień 1947 
r.)  po zwycięstwie ko-
munistów w sfałszowa-
nych wyborach nastąpił 
w społeczeństwie  od-
wrót od postrzeganych 
jako bezskutecznych 
dotychczasowych form 
oporu wobec narzu-
conej przez Sowietów 
władzy: politycznego (w 
gwałtownie malejącym 
PSL rośli w siłę zwolen-
nicy kapitulacji)  i sko-
kowy upadek liczebny 
podziemia  zbrojnego do 
tysiąca kilkuset ludzi-w 
większości związanych  
z ruchem narodowym.

Formacje siłowe komuni-
stów, w oparciu o działa-
nia agentury, w niewiel-
kim już stopniu wspierane 
bezpośrednio formacjami 
sowieckich okupantów, 
działały coraz lepiej.  W 
ramach obowiązującej od 
kwietnia amnestii (przed 
jej wejściem w życie wy-
konano liczne wyroki 
śmierci na polskich pa-
triotach) ujawniło się po-
nad 50 tysięcy Żołnierzy 
Wyklętych, którzy musieli 
złożyć bardzo szczegóło-
we zeznania przed UB i 
zdać broń. 

Stabilizacja reżimu

Wobec stabilizacji reżimu 
komunistycznego, duża 
część Polaków starała się 
dostosować do nowych 
warunków – powstawa-
ło charakterystyczne dla 
Polski Ludowej rozszcze-
pienie postaw. Oficjalnie 
zaczynano w stopniu ma-
sowym deklarować popar-
cie dla władz i ustroju, w 
życiu prywatnym mniej 
czy bardziej je kryty-
kować, czy słuchać za-
granicznych radiostacji. 
Oczywiście komunistów 

to nie zadowalało, dzięki 
gwałtownie rosnącej siatce 
agenturalnej coraz więcej 
osób lądowało w więzieniu 
za „wrogą propagandę” – 
czyli  np. za „antypaństwo-
wy” dowcip. W kwietniu 
komunistyczny minister 
handlu i przemysłu Hilary 
Minc zadeklarował „bi-
twę o handel”, faktycznie 
zmierzającą do eliminacji 
prywatnych sklepów dro-
gą rosnącego nacisku, czy 
wręcz bezprawia organów 
państwowych. Jednocze-
śnie cały czas trwał ter-
ror-dalej tysiącami aresz-
towano wrogów, przede 
wszystkim jeszcze działa-
jących członków PSL,  czy 
podziemia niepodległo-
ściowego. Odbywały się 
procesy pokazowe. 

Dybowscy w więzieniu

A tymczasem Major Wła-
dysław Dybowski i jego 
syn Konrad po zakończe-
niu śledztwa czekali teraz 
w warszawskim więzieniu 
na  proces i wyroki. Rów-
nież w Legnicy postępo-
wała stabilizacja Do koń-
ca roku rządził prezydent 
Wilhelm Szafarczyk.  Ro-
sły szeregi komunistycznej 
PPR (marzec 1947 r.-2102 
członków)  i partii sojusz-
niczych, oraz ich orga-
nizacji młodzieżowych. 
W 1947 r. zaczęła działać 
Legnicka Fabryka Forte-
pianów i Pianin,  w której 
pracowało kilkadziesiąt 
osób-na razie przy napra-
wach pianin. W 1947 r. 
powstała Spółdzielnia Pra-
cy „Odbudowa” (usługi 
z zakresu stolarstwa bu-
dowlanego i meblowego i 

Spółdzielnia Kapeluszni-
czo-Czapkarska „Model”. 
W 1947 r. Zakład Oczysz-
czania Miasta otrzymał 
dwie śmieciarki.W tym 
roku uprawiane grunty 
rolne w mieście stanowiły 
połowę jego powierzchni 
-1611 hektarów. 

Basen oddany

W forsowanym przez wła-
dze państwowe  modelu 
rolnictwa Legnica prze-
stawała być silnym ośrod-
kiem uprawy warzyw (jak 
w okresie wcześniejszym) 
- stawała się ich importe-
rem, natomiast preferowa-
no uprawę zbóż. W tym 
też roku odzyskano Nowy 
Ratusz, zakład kąpielowy 
i basen na wolnym powie-
trzu. Od sowieckich oku-
pantów udało się odzyskać 
budynek poczty głównej 
przy ulicy Piastowskiej  i 
zaczęto uruchamiać cen-
tralę telefoniczną na 700 
numerów oraz mocno już 
zniszczone wodociągi-
-w części polskiej woda 
docierała tylko do piw-
nic.   Wcześniej, w stycz-
niu 1947 r. Sowieci oddali 
nieczynną już gazownię, 
na zapowietrzonych odcin-
kach instalacji dochodziło 
do wybuchów. Szczytem 
bezczelności było nalicza-
nie przez okupantów mia-
stu należności za dostawy 
wody i energii! To „zadłu-
żenie”  Legnica „spłacała” 
Sowietom bezpłatnymi do-
stawami wody i prądu w 
latach 1947-1949!

 Robert Żeleźny 

3WAŻNE

Wybuchy gazu w Legnicy

Trwa Legnicki Rok Miejski 2017 
Majora Żołnierza Wyklętego-Majora 

Władysława Dybowskiego pod patronatem GAZETY PIA-
STOWSKIEJ. Osoby zainteresowane udziałem: biernym lub 
aktywnym, proszone są o kontakt pod adresem internetowym 

kowalskijan-1945@wp.pl  

W styczniu tego roku na-
stąpił wzrost urodzeń 
w stosunku do stycznia 
roku ubiegłego o 2,23 tys. 
Wzrost urodzeń wystąpił 
także w roku ubiegłym, 
gdy urodziło się o 16 tys. 
dzieci więcej niż w 2015 
roku. 

Rządowe prognozy mówią, że 
w tym roku urodzi się ponad 
400 tyś dzieci. To dobrze, że 
następuje wzrost urodzeń, bo 
sytuacja demograficzna Polski 
jest dramatyczna. W ostatnich 
kilkunastu latach współczyn-
nik zastępowalności pokoleń 
wynosił 1,2-1,3 dziecka na 
statystyczną Polkę w wieku 
prokreacyjnym, a do pro-
stej odtwarzalności pokoleń, 
współczynnik ten musi być 
wyższy niż 2,1. Zapowiadany 
wzrost z pewnością nie dopro-
wadzi do sytuacji odtwarzania 
pokoleń. Trzeba, aby wzrost 
urodzeń przekroczył nie 400 
tys, ale co najmniej 500 tys. 
Wtedy możemy mówić o suk-

cesie. Nawet przy tym wzroście 
urodzeń nadal znajdujemy się 
w sytuacji katastrofy demogra-
ficznej. Ogłaszanie sukcesu z 
powodu wzrostu o kilkanaście, 
czy nawet kilkadziesiąt tysięcy, 
jest niepoważne. Od sukcesu w 
polityce demograficznej jeste-
śmy jeszcze daleko. Wysokość 
tego wzrostu pokazuje, że sam 
program 500+ jest niewystar-
czający. Potrzeba wydłużenia 
urlopów wychowawczych do 
trzech lat (przynajmniej od 
trzeciego dziecka) i wprowa-
dzenie wymiernych finansowo 
dodatków dla matek, które uro-
dziły więcej niż dwójkę dzieci. 
Także matkom, które urodziły 
pięcioro dzieci, a nie pracowały 
zawodowo, powinna obligato-
ryjnie przysługiwać emerytura.
Katastrofa demograficzna jest 
największym zagrożeniem 
przyszłości naszego narodu, 
dlatego też powinna być prio-
rytetem w polityce rządu i rząd 
nie powinien uważać, że pro-
gram 500+ jest już kresem po-
lityki prorodzinnej.

Marian Piłka

Sukces, który nie jest 
sukcesem
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Naliczenie kapitału po-
czątkowego może zwięk-
szyć emeryturę nawet o 
ponad tysiąc zł. Niestety 
nadal wiele tysięcy Pola-
ków nie zawnioskowało 
o to żeby ZUS to zrobił. 
Na Dolnym Śląsku nie 
zrobiło tego 27,5 proc. 
potencjalnych emery-
tów w tym we Wrocła-
wiu 25 proc., Legnicy 
29,5 proc., Wałbrzychu 
28 proc. W 2014 r. kapi-
tał początkowy ustalono 
dla 8,1 mln osób, a jego 
przeciętna kwota wyno-
siła 84 tys. zł.

Wszystkie osoby, które 1 
października 2017 roku 
ukończą 60 lat (kobiety) i 65 
lat (mężczyźni) będą mogły 
złożyć wniosek o emeryturę. 
Z szacunków ZUS wynika, 
że nawet 300 tysięcy osób 
zyska uprawnienia emery-
talne w ostatnim kwartale 
tego roku z tytułu obniże-
nia wieku emerytalnego. 
Wiele z nich do tej pory nie 
ma wyliczonego kapitału 
początkowego, od którego 
przecież zależy wysokość 
ich emerytur. Aby wyliczyć 
kapitał początkowy, ZUS 
musi otrzymać dokumenty 
o wysokości zarobków i la-
tach pracy u poszczególnych 
pracodawców sprzed 1999 r. 
Na tej podstawie zdecydu-
je, ile pieniędzy dopisze do 
konta emerytalnego. Wnio-
sek można złożyć w każdej 
chwili i lepiej nie odkładać 
tego na ostatni moment. 

- Jeśli nie zadbamy o to – 
wysokość emerytury może 
nas mocno rozczarować. Na 
Dolnym Śląsku 27,5 proc. 
potencjalnych emerytów 
nie ma jeszcze naliczone-
go kapitału początkowego 
– mówi Iwona Kowalska 
regionalny rzecznik praso-
wy ZUS na Dolnym Śląsku. 
- Ustalenie kapitału począt-
kowego już teraz, skróci 
czas załatwiania wniosku o 

ustalenie prawa do emerytu-
ry – zapewnia rzeczniczka.

W związku ze zmianą usta-
wy o emeryturach i rentach 
z Funduszu Ubezpieczeń 
Społecznych, której przepi-
sy od 1 października 2017 r. 
spowodują obniżenie wieku 
emerytalnego ZUS spodzie-
wa się wzmożonego wpły-
wu wniosków o emeryturę 
osób, które już ukończyły 
ten wiek, lub też do końca 
2017 r. osiągną powszechny 
wiek emerytalny.  

- Spodziewamy się dużego 
zainteresowania i napływu 
wielu tysięcy wniosków 
wiec już dzisiaj zachęcam 
do uregulowania formalno-
ści związanych z kapitałem 
początkowym – apeluje 
Iwona Kowalska.

Emerytura dla osób, które 
złożą wniosek korzystając 
z obniżenia wieku eme-
rytalnego ustalona będzie 
według nowych, zreformo-
wanych zasad, gdzie pod-
stawą obliczenia wysokości 
comiesięcznej wypłaty jest 
m.in. kwota zwaloryzowa-
nych składek emerytalnych 
i kwota zwaloryzowanego 
kapitału początkowego. W 
grupie osób uprawnionych 
do emerytury znajdą się, 
zatem osoby, które nigdy 
nie miały ustalonego kapi-
tału początkowego a wiec 
do wyliczenia wysokości 
świadczenia zabraknie jed-
nego, ważnego składnika. 
Ponadto w grupie tych ubez-
pieczonych będą także oso-
by, które, co prawda miały 
już ustalony kapitał począt-
kowy, jednak w związku ze 
zmianami przepisów w spo-
sobie jego obliczenia, prze-
liczenie kapitału początko-
wego może spowodować 
korzystniejsze obliczenie 
jego wysokości. 

Przeliczenie 
kapitału początkowego
Przypominamy, że kapitał 
początkowy podlega prze-

liczeniu (tj. ponownemu 
ustaleniu) w razie nadesła-
nia do ZUS dokumentów, 
które nie były wcześniej do-
starczone, np. może to być 
nowy dowód umożliwiają-
cy zwiększenie stażu pracy, 
tj. okresów składkowych 
lub nieskładkowych, albo 
nowe dowody w sprawie 
wynagrodzenia (dochodu). 
Ponieważ liczne zmiany 
prawne w zakresie ustala-
nia kapitału początkowego, 
które miały miejsce w la-
tach 2011-2015, powodują 
konieczność przeliczenia 
wcześniej ustalonego kapi-
tału początkowego, zatem 
warto sprawdzić czy nasz 
kapitał może zostać przeli-
czony np. z powodu okre-
su sprawowania opieki nad 
dzieckiem.  

W przypadku, gdy ubez-
pieczony miał ustalony ka-
pitał początkowy na zasa-
dach obowiązujących przed 
wejściem w życie ustawy 
zmieniającej, może wystą-
pić z wnioskiem o ponowne 
ustalenie jego wysokości z 
zastosowaniem znowelizo-
wanych przepisów. 

W placówkach i na stronie 
internetowej ZUS dostępny 
jest formularz wniosku o 
ponowne ustalenie kapitału 
początkowego: ZUS Kp- 3. 
Wniosek po wypełnieniu 
należy podpisać a następnie 
przesłać pocztą (listem zwy-
kłym) lub dostarczyć osobi-
ście do ZUS. Informację o 
przeliczeniu kapitału dosta-
niem do domu. Od wyda-
nej decyzji przysługuje od-
wołanie za pośrednictwem 
Oddziału ZUS do Sądu 
Okręgowego - Sądu Pra-
cy i Ubezpieczeń Społecz-
nych w terminie miesiąca 
od daty doręczenia decyzji. 
Postępowanie odwoławcze 
w sprawach z zakresu ubez-
pieczeń społecznych jest 
wolne od opłat.

(zus)

Myślisz o emeryturze?

OGŁOSZENIE 
Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 roku o gospodarce nierucho-
mościami (tj. Dz. U. 2016, poz. 2147 ze zm.) 
Wójt Gminy Miłkowice informuje, że na ta-
blicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy zo-
stały wywieszone do publicznej wiadomości 
na okres 21 dni wykazy nr ZOP.V.684.8.2017 
oraz nr ZOP.V.684.9.2017 nieruchomości ko-
munalnych przeznaczonych do sprzedaży i 
dzierżawy. Szczegółowe informacje pod nu-
merem telefonu 76 88 71 212.

Wójt Gminy Miłkowice 
(-) Dawid Stachura

Wójt Gminy Pielgrzymka stosow-
nie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 
nieruchomościami (Dz. U. z 2016 r. 
poz. 2147 z późn. zm.) informuje, że 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 
Pielgrzymka wywieszono na okres 
21 dni Zarządzenie Nr 15/2017 Wójta 
Gminy Pielgrzymka z dnia 15 marca 
2017 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości gruntowej przeznaczo-
nej do wydzierżawienia  w trybie bez-
przetargowym na okres 3 lat.

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro-
waniu przestrzennym (tj. Dz. U. z 2016r., poz. 
778 z późn. zm.) zawiadamiam o ponownym 
wyłożeniu do publicznego wglądu części 
projektu miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego terenu położonego 
w obrębach wsi Ulesie i Lipce, gmina Mił-
kowice (MPZP Ulesie-Lipce) dotyczącego 
działek nr 321/1, 321/2, 321/3 położonych w 
obrębie Ulesie wraz z prognozą oddziaływa-
nia na środowisko od dnia 5 kwietnia 2017r. 
do dnia 30 kwietnia 2017r.. w siedzibie Urzę-
dzie Gminy  Miłkowice, ul. II Armii Wojska 
Polskiego 71, 59-222 Miłkowice, w godzi-
nach pracy urzędu.  Dyskusja publiczna nad 
przyjętymi w w/w projektach planu rozwiąza-
niami odbędzie się w Urzędzie Gminy w dniu 
11 kwietnia 2017r. o godzinie 15.30.
Jednocześnie działając na podstawie art. 21 
ust. 2 pkt 2, 7 i 23 lit. d, art. 39 ust. 1 pkt 2 
oraz art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 
2008 roku o udostępnianiu informacji o śro-
dowisku i jego ochronie, udziale społeczeń-
stwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (Dz. U. 2016r., 
poz. 353 z późn. zm.) zawiadamiam o za-
mieszczeniu w publicznie dostępnym wykazie 
danych o dokumentach zawierających infor-
macje o środowisku i jego ochronie, danych o 
w/w projekcie planu miejscowego, prognozie 
oddziaływania na środowisko dotyczącej w/w 

planu miejscowego oraz opiniach Państwowe-
go Powiatowego Inspektora Sanitarnego i Re-
gionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska.
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym oraz art. 
39 ust. 1 pkt 3 ustawy o udostępnianiu infor-
macji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 
ocenach oddziaływania na środowisko, każdy 
kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie 
planu może wnieść uwagi do projektu planu.
Uwagi należy składać na piśmie do Wójta 
Gminy Miłkowice z podaniem imienia i na-
zwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej 
i adresu, oznaczenia nieruchomości, której 
uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie 
do dnia 15 maja 2017r.
Zgodnie z art. 40 ustawy o udostępnianiu in-
formacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 
ocenach oddziaływania na środowisko zainte-
resowani, w wyżej określonym terminie, mogą 
składać uwagi i wnioski z zakresu ochrony 
środowiska w formie pisemnej, ustnie do 
protokołu, za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej bez konieczności opatrywania 
ich bezpiecznym podpisem elektronicznym, o 
którym mowa w ustawie z dnia 15 września 
2001 r. o podpisie elektronicznym. 

Wójt  
Gminy Miłkowice

OGŁOSZENIE
Wójta Gminy Miłkowice

o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu części projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębach wsi 

Ulesie i Lipce, gmina Miłkowice (MPZP Ulesie-Lipce) 
dotyczącego działek nr 321/1, 321/2, 321/3 położonych w obrębie Ulesie 

Energetycznie z Piastowską
Fotowoltaika, biogaz, biomasa, 
kogeneracja i energetyka wodo-
rowa to tematy, które pojawią 
się podczas targów InEnerg® 
OZE + Efektywności Energe-
tyczna w dniach 11 -12 kwiet-
nia br. we Wrocławiu (Stadion 
Miejski), pod patronatem  Ga-
zety Piastowskiej!

Pierwszego dnia targów dla osób, które 
chcą dowiedzieć się szczegółów na temat 
prawidłowego inwestowania i instalowa-
nia systemów fotowoltaicznych, REECO 
Poland wraz z Polskim Towarzystwem 
Fotowoltaiki organizuje Warsztataty: ‚’Fo-
towoltaika - jak właściwie inwestować jak 
właściwie instalować’’.  Natomiast dla 
tych, którzy interesują się tematyką koge-
neracji zaplanowano Seminarium: Przy-
szłość Kogeneracji w Polsce.  Z kolei przy 
współpracy z Dolnośląskim Klasterem 
Energii Odnawialnej odbędzie się Forum 
Energii Odnawialnej, które zostanie po-
święcone efektywności energetycznej w 
przedsiębiorstwie. 

Drugiego dnia targów, aby przedstawić 
rolnikom korzyści jakie płyną z inwesty-
cji w OZE, REECO przy wsparciu DODR 
oraz Uniwersytetu Przyrodniczego we 

Wrocławiu organizuje III edycję Dnia 
Rolnictwa ‚’Rolnik z energią. OZE przy-
szłością polskiego rolnictwa”.  

Ciekawym zagadnieniem będzie energe-
tyka wodorowa. Niej zostaną poświęcone 
,,Warsztaty: ENERGETYKA WODORO-
WA- technologie i perspektywy’’ .
Programy wszystkich wydarzeń towarzy-
szących oraz rejestracja znajdują się na 
stronie http://www.inenerg.com/targi0.
html

Nie zabraknie również okazji do tworze-
nia sieci kontaktów biznesowych. Jedną 
z nich będzie usługa „Spotkania koopera-
cyjne” skierowana do wszystkich przed-
siębiorców, którzy poszukują fachowych 
partnerów i dostawców z szeroko pojętego 
sektora energetycznego, w szczególności 
działających w obszarze odnawialnych 
źródeł energii oraz budynków energo-
oszczędnych.  „Spotkania kooperacyjne” 
mają na celu w szybki i łatwy sposób po-
łączyć tych, którzy siebie szukają. Osoby 
zainteresowane zwiedzeniem targów InE-
nerg® OZE + Efektywność Energetyczna, 
po rejestracji online na http://www.ine-
nerg.com/targi.html otrzymają bezpłatną 
kartę wstępu. 

(org)
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Niespełna miesiąc temu 
zdewastowano pomnik 
pomordowanych Pola-
ków w Hucie Pieniackiej. 
Kilka dni temu proceder 
powtórzył się – ucierpiały 
miejsca pamięci w Pod-
kamieniu oraz Lwowie.  
O sytuacji na Ukrainie 
oraz zniszczeniu pomni-
ków z Henrykiem Baje-
wiczem – Prezesem Sto-
warzyszenia Kresowego 
„Podkamień”  rozmawia 
Stanisław Chodorowski.

SC.: Po wielu rozmowach, w 
których miałem okazję uczest-
niczyć z Panem nastąpiło ofi-
cjalne odsłonięcia i poświęcenia 
pomnika pomordowanych Po-
laków w Podkamieniu. Blisko 5 
lat po tym wydarzeniu  docho-
dzi do przykrych wydarzeń nie 
tylko w Podkamieniu, ale także 
w innych miejscowościach. Jak 
Pan sądzi z czym jest to zwią-
zane?

HB.: Czynników może być wiele. 
Jednym z nich może być nieza-
dowolenie i frustracja pewnych 
grup społecznych z sytuacji na 
Ukrainie. Chodzi tu o szybkie 
pogarszanie się poziomu życia a 
także odsunięcie na czas nieogra-
niczony szans na wstąpienie do 
Unii Europejskiej (a to było przy-
czyną i nadzieją tzw. majdanu). W 
moich rozmowach z Ukraińcami 
często pojawia się motyw nieza-
dowolenia z braku reform. Lu-
dzie mówią wprost – „Po co był 
ten majdan – przecież nic się nie 
zmieniło”. Niektórzy popadają w 
apatię nie widząc przyszłości dla 
Ukrainy.

SC.: Wiemy, że Pomnik w Pod-
kamieniu został oczyszczony w 
niedzielę wieczorem. Co jednak 
dokładnie widniało na zdewa-
stowanym pomniku? Dlaczego 
właśnie takich symboli użyto?

HB.: Na krzyżu namalowano 
swastykę i napis „Smiert’ la-
cham”. Tablice z nazwiskami 
ofiar pochlapano czerwoną farbą. 
Symbole te kojarzą się Polakom 
jednoznacznie – więc akcja skie-
rowana była w Polskę i Polaków.

SC.: Systematycznie twierdzi 
Pan, że nie możemy zapomnieć 
o tym co wydarzyło się na Kre-
sach Wschodnich. W zupełności 
się z Panem zgadzam – pamięć 
jest ważna, zwłaszcza że wielu 
Polaków posiada tam swoje ko-
rzenie. Jak Pana zdaniem ostat-

nie wydarzenia wpłyną na rela-
cje Polsko – Ukraińskie?

HB.: Myślę, że nic się nie zmieni. 
Na szczeblu rządowym wiadomo 
jak jest i niekoniecznie musi mi 
się to podobać.  Zaś na nizinach – 
kontaktowaliśmy się do pory bez-
problemowo i mam nadzieję, że 
tak zostanie. Większość Ukraiń-
ców wstydzi się tego co się dzieje.

SC.: Polska od lat traktuje 
Ukrainę, jak swoje dziecko. Nie 
widzę w tym nic złego, z powo-
du pozostawania licznej grupy 
ludności pochodzenia polskie-
go na terenie obecnej Ukrainy. 
Stwierdzić muszę jednak, że za 
bardzo rozpieściliśmy Ukrain-
ców. Pomoc finansowa, Karta 
Polaka po udowodnieniu pocho-
dzenia lub związku z Polską… 
Dla młodych Ukrainców są one 
furtką do Europy. Czy jednak 
w zamian za ciągłą pomoc nie 
powinniśmy uzyskać odrobinę 
szacunku?

HB.: Szacunku trudno oczekiwać, 
ale ruch migracyjny powinien 
być w jakiś sposób kontrolowany. 
Według mnie w tej chwili jest to  
postawione na żywioł.

SC.: Chciałbym zacząć to pyta-
nie nietypowo: Sam uważam się 
za liberała, wolnościowca a nie 
ksenofoba, czy radykała, lecz 
przytłacza mnie – zwłaszcza 
we Wrocławiu, ilość sąsiadów 
zza wschodniej granicy, którzy 
pracują (nie neguję, że ciężko) 
w polskich firmach transferując 
zarobione pieniądze za granicę. 
Sądzi Pan, że tak właśnie po-
winna wyglądać nasza współ-
praca, tj. czy Ukraińcy powinni 
jedynie zasilać nasz rynek pra-
cy?

HB.: Nie jestem ekonomistą. Po-
dobno Polska cierpi na brak rąk 
do pracy. Samo zasilanie nasze-
go rynku pracy napływową siłą 
roboczą nie jest niczym złym. 
Pozostawienie jednak tak licznej 
grupy Ukraińców (mówi się o 2 
milionach) bez kontroli jest co 
najmniej ryzykowne – z różnych 
powodów. Oczywiście zjawisko 
to rodzi niezadowolenie społecz-
ne w Polsce – panują opinie o 
odbieraniu Polakom miejsc pracy, 
zaniżaniu zarobków itp. Nawet 
NBP w swoim raporcie o inflacji 
stwierdza; „napływ pracowników 
z Ukrainy hamuje wzrost płac w 
Polsce”. Ale to chyba nic nowe-
go – takie opinie przeważały w 
krajach EU gdy Polakom otwarto 
rynki pracy.

SC.: Sporo mówi się o tolerancji 
i pojednaniu. Incydenty, jakie 
miały miejsce w Hucie Pieniac-
kiej i Podkamieniu nie przy-
sparzają nadziei na doprowa-
dzenie do zakończenia sporów 
dotyczących historii, w tym na 
temat działalności OUN-UPA, 
która również w Podkamieniu 
ma swój pomnik. Jak Pana zda-
niem znaleźć kompromis po-
między dwoma narodami?

HB.: Spory będą na pewno trwały 
jeszcze długo. W tej kwestii Ukra-
ińcy sami muszą uporządkować 
swoją historię i spojrzenie na nią. 
Ten proces również potrwa – choć 
widać pierwsze pozytywne symp-
tomy. Nie wszyscy Ukraińcy to 
wyznawcy Bandery.

SC.: W ukraińskich mediach 
spekuluje się, że za dewastacją 
pomników stoją obce służby 
specjalne. Szczerze nie do koń-
ca w to wierzę. Co Pan myśli na 
ten temat?

HB.: A co mają mówić? Na Ukra-
inie panuje atmosfera strachu i 
niepewności. Swoje porządki 
zaczynają wprowadzać siły po-
zaparlamentarne i metodami po-
zaparlamentarnymi. Ludzie są 
zastraszani, żyją w niepewności, 
nie wierzą w organy porządku 
publicznego. Państwo traci kon-
trolę nad niektórymi regionami 
kraju. Jak najbardziej nie wierzę 
w żadne obce służby specjalne. 
Oczywiście mówi się o interesie  
tzw. trzeciej strony, ale wykonano 
to na pewno rękoma „usłużnych 
idiotów”.  Rozmawiałem z kilko-
ma osobami z okolic Podkamie-
nia – tych „idiotów” kojarzą jed-
noznacznie z partią Swoboda. Te 
tzw. „siły pozaparlamentarne” prą 
ku konfrontacji z obecną władzą. 
Władza jednak chyba jeszcze nie 
jest gotowa do podjęcia wyzwa-
nia.

SC.: Ostatnio w całej Europie 
obserwujemy odrodzenie pokła-
dów nacjonalizmu. Czy również 
w tym przypadku możemy mieć 
do czynienia z odradzającą się 
falą nacjonalizmu ukraińskie-
go?

HB.: Osobiście (szczególnie z 
powodu szeroko zakrojonej akcji 
„pomnikowej”: Lwów, Podka-
mień i Huta Pieniacka) jestem o 
tym przekonany. Są na Ukrainie 
ludzie, których bym określił mia-
nem: „o niereformowalnym stanie 
umysłu”. Przypomina mi się taki 
przykład: Podczas negocjacji, tuż 
przed powstaniem pomnika w 
Podkamieniu, pojawił się  pewien 
młody  człowiek – mieszkaniec 

Podkamienia.  Analizowano każ-
de nazwisko, miejscowi działacze 
Swobody skreślali nazwiska z 
listy pomordowanych (nazwiska 
miały być wymienione na pomni-
ku) pod każdym pretekstem – bo 
ten AK- owiec, ten ma oddzielny 
grób.
Otóż człowiek ten, oprócz człon-
ków AK i tych którzy mają od-
dzielne groby skreślił z listy po-
mordowanych, zamordowanego 
przez UPA w Podkamieniu wła-
snego pradziadka. Powód? Bo 
jest pochowany w innym miejscu. 
Daje to przykład jakim można 
być bezdusznym, bez poszano-
wania tradycji osobnikiem. No i 
ludzie Ci bardzo nie lubią Polski 
i Polaków – przykład pomnika w 
Hucie Pieniackiej- „Won z Ukra-
iny k….y.”

SC.: Na stronie Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych nie zna-
lazło się żadne oficjalne oświad-
czenie dotyczące tych wydarzeń. 
Uważa Pan, że takie sytuacje 
powinny pozostać bez echa?

HB.: Czytałem wypowiedź Pana 
ambasadora Jana Piekło, który 
stwierdził że:  „w związku z in-
cydentami wystosowane zostaną 
noty dyplomatyczne do ukra-
ińskiego MSZ, a strona polska 
będzie kontrolowała przebieg 
śledztw w tych sprawach”. Nasze 
Stowarzyszenie również wystoso-
wało w tej sprawie  odpowiednie 
pismo do MKiDN.

SC.: Stowarzyszenie Kresowe 
„Podkamień” z Wołowa, które 
było jednym z inicjatorów po-
wstania pomnika pomordowa-
nych Polaków w Podkamieniu 
ma w przyszłości pomysł na 
zapobiegnięcie podobnym incy-
dentom?

HB.: Sądzę, że nikt nie ma takie-
go pomysłu. Uważam jednak, że 
ten proces się wypala. Nie moż-
na też powiedzieć, że działania 
te mają społeczną akceptację. Są 
to przejawy walki politycznej 
na Ukrainie (w przyszłym roku 

wybory do werchownej rady). 
Swoboda nie mając pomysłu 
usiłuje zbijać kapitał polityczny 
na tych ohydnych działaniach. 
Mało prawdopodobne jest, że cel 
osiągną – choć napsują jeszcze 
ludziom nerwów. Pan ambasador 
użył również słów: „”Mamy do 
czynienia ze wzmożeniem takich 
zjawisk, co świadczy o pewnej 
bezradności i determinacji strony, 
która to prowokuje”. Ja interpre-
tuję te słowa jednoznacznie. Po-
nadto dowodem tej walki może 
być przykład pomnika w Hucie 
Pieniackiej: jedni Ukraińcy odna-
wiają wysadzony pomnik – inni 
Ukraińcy natychmiast go ohydnie 
profanują.

SC.: Już na sam koniec musze 
zadać to pytanie… Jak Pan 
myśli dokąd zmierza Ukraina? 
Z jednej strony dąży do Unii 
Europejskiej, z drugiej zaś nie 
zmieniło się nic w kontekście 
kultywowania Stephana Bande-
ry, jako bohatera narodowego. 
Wiem, że nie powinniśmy kie-
rować się wyłącznie aspektami 
historycznymi, emocjonalnymi, 
lecz Ukraina wydaje się być 
podzielona. Warto podkreślić, 
nie na dwie lecz na trzy części. 
Tę pragnącą wrócić do Polski, 
tę – która chce własnego naro-
dowego Państwa oraz trzecią 
tęskniącą za wspólnotą z Rosją. 
Co zatem według Pana stanie 
się dalej?

HB.: Trudno powiedzieć. Przed 
Ukrainą jeszcze bardzo długa dro-
ga ku państwowości i demokracji. 
Jest to kraj przez który przebie-
ga granica kulturowa, a granice 
polityczne są wg mnie sztuczne- 
spadek po Ukraińskiej SRR. Za-
mieszkuje tam wiele różniących 
się grup etnicznych. Proces pań-
stwowotwórczy potrwa jeszcze 
jakiś czas. Raczej trudno będzie 
utrzymać państwo w obecnych 
granicach.

SC.: Dziękuję za rozmowę.

Źródło: http://chodorowski.eu/?p=813

QUO VADIS UKRAINO?
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WÓJT GMINY ZAGRODNO 
OGŁASZA  NIEOGRANICZONY USTNY PRZETARG NA SPRZE-

DAŻ NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ NIEZABUDOWANEJ

Lp Nr 
działki

obręb Powierzchnia 
( ha )

Cena 
nieruchomości

Wadium Termin 
przetargu

1 182/2 Olszanica 0,1916 16.900 zł netto 845 zł 28 kwietnia 
2017 r.

Dodatkowe informacje o nieruchomo-
ści:

1.Dz. nr 182/2 w Olszanicy
Opis nieruchomości : Nieruchomość 
gruntowa niezabudowana. Działka ma 
kształt regularny, w kształcie prostokąta 
z pasem, który jest łącznikiem pomiędzy 
terenem przeznaczonym pod zabudo-
wę, a drogą wojewódzką od której jest 
wjazd. Teren działki mocno zakrzaczo-
ny. Teren uzbrojony w sieci : energetycz-
ną, wodną, teletechniczną. Teren płaski. 
Sąsiedztwo zabudowy mieszkalnej jed-
norodzinnej i zagrodowej.
Dla działki została wydana decyzja o 
warunkach zabudowy ustalająca warun-
ki zabudowy dla inwestycji – budynek 
mieszkalny, jednorodzinny z garażem.

Nieruchomość oznaczona w księdze 
wieczystej nr  KW- LE1Z/0003465/5 
prowadzona przez Sąd Rejonowy w Zło-
toryi.
Przeznaczenie w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego 
: (miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego Gminy z końcem 2003 r. 
utracił swoją ważność ) w studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego działka  stanowi tere-
ny mieszkaniowe o przewadze zabudowy 
zagrodowej
Nieruchomość stanowi własność Gminy 
Zagrodno oraz jest wolna od wszelkich 
długów i obciążeń. Nabywca przejmuje 
nieruchomość w stanie istniejącym.
Cena nieruchomości gruntowej jest ceną 
netto. Do ceny netto ustalonej w prze-
targu zostanie doliczony podatek VAT, 
zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa, na podstawie ustawy o podat-
ku od towarów i usług z dnia 11 marca 
2004r. (tj. Dz. U. Z 2016 r., poz. 710 z 
pózn. zm.).
O wysokości postąpienia decydują 
uczestnicy przetargu z tym, że postą-
pienie nie może wynosić mniej niż 1% 
ceny wywoławczej, z zaokrągleniem do 
pełnych dziesiątek.
 Przetarg odbędzie się w dniu  28 
kwietnia 2017  roku o godz. 10.00

Warunkiem przystąpienia do przetargu 
jest wniesienie wadium przelewem na 
konto Urzędu Gminy Zagrodno w Po-
wiatowym Banku Spółdzielczym w Zło-
toryi nr 27 8658 0009 0017 3544 2000 
0040 najpóźniej do dnia 21 kwietnia 
2017 r. włącznie. Za datę wniesienia 
wadium uważa się datę wpływu środków 
pieniężnych na konto.
Dowód wpłaty wadium i dowód toż-
samości, każdy uczestnik przetargu 
zobowiązany jest przedłożyć komisji 
przetargowej przed otwarciem przetargu. 
Wadium wpłacone przez uczestnika, któ-
ry przetarg wygrał zalicza się na poczet 
ceny nabycia nieruchomości. Uchylenie 
się zwycięzcy przetargu od zawarcia 
aktu notarialnego w ustalonym terminie, 
spowoduje przepadek wpłaconego wa-
dium na rzecz sprzedającego.
Jeżeli osoby fizyczne lub prawne działa-
ją przez pełnomocników, pełnomocnicy 
zobowiązani są przedłożyć pełnomoc-
nictwo do uczestniczenia w przetargu 
na oznaczoną nieruchomość z podpisem 
potwierdzonym notarialnie.
Cenę nieruchomości wpłaca się przele-
wem na konto Urzędu Gminy Zagrodno 
w Powiatowym Banku Spółdzielczym 
w Złotoryi nr 82 8658 0009 0017 3544 
2000 0020 na jeden dzień przed ustalo-
nym terminem zawarcia aktu notarial-
nego.
Osoby, które nie wygrały przetargu, 
otrzymują zwrot wpłaconego wadium 
po odwołaniu lub zamknięciu przetargu, 
jednak nie później niż przed upływem 3 
dni od zakończenia przetargu.
Nabywca ponosi koszty zawarcia umo-
wy notarialnej oraz opłaty sądowe zwią-
zane z dokonaniem wpisu w księdze 
wieczystej.
Wójt Gminy zastrzega sobie prawo od-
wołania przetargu w przypadku zaistnie-
nia uzasadnionych przyczyn.
Bliższych informacji udziela pracownik 
ds. gospodarki nieruchomościami gminy 
tel. 76 877 33 96    ( wew. 106)

Wójt Gminy Zagrodno                                                                                            
Tadeusz Szklarz

Impreza „Legnickie Pole 
1241- tu można stracić 
głowę” w tym roku także  
zaprasza  gości. Tegorocz-
na rekonstrukcja zaplano-
wana jest na 6 maja 2017 
r. Towarzyszyć jej będzie 
cykl imprez powiązanych 
z tym wydarzeniem min.: 
prelekcje, wykłady, wy-
stawy oraz pokazy. Atrak-
cje te będą prezentowane 
5 i 6 maja, kontynuując 
tym samym współpracę z 
Bractwami Rycerskimi, 
wolontariuszami, osobami 
indywidualnymi oraz in-
stytucjami, które zadekla-
rowały  chęć współpracy. 

Jako główny cel organiza-
torzy założyli sobie odtwo-
rzenie prawdy historycznej 
zarówno przy inscenizacji 
bitwy ale również w organi-
zacji „żyjącego obozu”.  Ga-
zeta Piastowska także  będzie 
obecna na bitwie, a dziś  gło-
sy tych, którzy przed rokiem 
czynnie włączyli się w orga-
nizację imprezy. 

Małgorzata Sołtys, Klub 
Seniora - W ubiegłym roku 
szyłam stroje dla uczestni-
ków bitwy. Wszystko było 
ładnie przygotowane,  zaj-
mowałam się tzw. wykań-
czaniem.  Ciężko policzyć 
ile tego było.  Można powie-
dzieć, że nauczyłam się  no-
wego fachu.  Już  szykujemy 
spodnie, koszule, suknie i 
inne stroje na tegoroczną in-
scenizację. Dużo pracy, ale  
z każdym rokiem przybywa 
dzięki temu strojów.  Cała 
gmina żyje imprezą. Dużo się 
dzieje.

Kazimiera Zabłotna, sze-
fowa Klubu Seniora -  Dy-
rekcja  z ośrodka kultury 
poprosiła nas czy byśmy nie 

pomogły w szyciu.  Oczywi-
ście wszystkie chętnie  wzię-
łyśmy się  do roboty. Podczas 
bitwy byłam  wolontariuszką, 
przebierałam się w historycz-
ną suknię. tak jak cały nasz 
klub pomagałam w szyciu. 
Pracowały przy tych strojach 
wszystkie panie z naszego 
Klubu:  Danusia Marcinkow-
ska  z  Księgienic, Wanda 
Konopielko z Koiszkowa, 
Stanisława Zakowicz z Ko-
iszkowa, Jadzia Grzejdziak  
z Ogonowic, Halina Burtna 
z Taczalina i Zofia Matijczak 
z Legnickiego Pola. Hitem  
w ubiegłym roku było cia-
sto przygotowane przez nasz 
Klub Seniora. W tym roku 
przygotujemy więcej blach 
jabłecznika, sernika i innych 
pyszności.

Mariusz Majchrzak z Le-
gnickiego Pola:
Od wielu lat wraz z córka-
mi strzelam z łuku w Klubie 
Tatar Legnickie Pole. Intere-
suje mnie również historia. 
Kiedy Pani dyrektor GOKIS 
-u zaproponowała udział klu-
bu w rekonstrukcji bitwy po 
stronie mongolskiej chętnie 
się przyłączyłem.  GOKIS 
zorganizował spotkania z 
bractwem rycerskim, których 
członkowie objaśniali wyko-
nanie strojów. Chałaty otrzy-
maliśmy od GOKIS resztę 
stroju wykonałem samodziel-
nie korzystając z internetu.   
Była to świetna impreza, 
atmosfera na placu boju, co 
oczywiste, gorąca. Strzały 
latały gęsto i wysoko, a tru-
py wojsk Henryka Poboż-
nego ścieliły się na polu :))  
Po stronie mongolskiej brało 

udział wielu mieszkańców 
gminy Legnickie Pole oraz 
Legnicy, których wcześniej 
nie miałem okazji poznać. 
Takie inicjatywy integrują 
nas, mieszkańców Legnic-
kiego Pola, ale także gości  z 
Legnicy i okolicznych gmin. 
Wiele osób pomagało w zbie-
raniu materiałów na stroje, 
szyło ubiory, pomagało w 
organizacji imprezy.  Czy w 
tym roku wezmę udział w in-
scenizacji? Oczywiście. Nie 
przepuściłbym okazji do tak 
świetnej zabawy. Będę po 
stronie mongolskiej, przecież 
to my wygramy bitwę ;). Za-
praszam wszystkich, którzy 
nie widzieli  „bitwy” w ubie-
głym roku. Świetna zabawa!   

                                                                         
Adam Babuśka z Nowej 
Wsi Legnickiej, jeden z ini-
cjatorów imprezy: Pomysł 
nie jest  nowy, ponieważ pa-
miętamy inscenizację teatral-
ną Bitwy pod Legnicą sprzed 
lat. Chcieliśmy zrobić podob-
ną  inscenizację, ale angażu-
jącą  czynnie mieszkańców 
gminy (aby to było ich świę-
to) i regionu. Odwołujemy 
się do średniowiecznej Pol-
ski Piastów dlatego, że  jest 
to element, który w pewnym 
sensie, może integrować 
mieszkańców, których rodzi-
ce, dziadkowie, bądź w przy-
padku osób starszych - oni 
sami, przyjechali  z różnych 
stron Polski sprzed drugiej 
wojny światowej. Są warto-
ści, które łączą wszystkich 
w gminie ponad podziałami. 
Naturalnie  Legnickie Pole 
kojarzy się  wszystkim z bi-
twą  z 1241 roku. Cieszę się, 
że kolejne  instytucje włączy-
ły się do współpracy. Legnic-
kie Muzeum, które  ma  w na-
szej gminie swoją placówkę, 

aktywnie weźmie  udział w 
inscenizacji. Chcemy żeby to 
była rzecz, która przyciągnie 
rekonstruktorów, odtwórców 
głownie z Dolnego Śląska, 
ale nie tylko. Będziemy mieć 
gości także z zagranicy. Łą-
czymy oczywiście aspekt 
historyczny, edukacyjny z 
rozrywką. Już pojawiły się 
zarzuty, że robimy festyn, ale 
nie jest to festyn. 
Zależy  nam aby jak  naj-
więcej mieszkańców gminy 
angażowało się w organi-
zację i udział. Nie tylko w 
tym roku, ale  za rok, pięć i 
później. To  ma być wizytów-
ka Legnickiego Pola. Sama 
inscenizacja ma być jak naj-

bardziej historyczna. Staramy 
się pokazać ówczesne stroje, 
uzbrojenie, zachowania. Pró-
bujemy aby sam przebieg bi-
twy był bliski tego co wiemy 
z przekazów historycznych, 
choć  dokładnej relacji prze-
cież nie ma.  Od lat trwają po-
szukiwania miejsca potyczki. 
Pracują  nad tym  naukowcy 
oraz grupy amatorów. Mamy 
z nimi kontakt i być może 
doczekamy się szczegółowej 
lokalizacji.

Wysłuchał  
Marek Szpyra

Straćmy głowę!
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Wójt Gminy Pielgrzymka stosow-
nie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 roku o gospodarce nie-
ruchomościami (Dz. U. z 2012r. poz. 
2147 z późn. zm.) informuje, że na 
tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Piel-
grzymka wywieszono na okres 21 dni 
Zarządzenie Nr 12/2017 Wójta Gminy 
Pielgrzymka z dnia 3 marca  2017 r. 
w sprawie zawarcia kolejnej umowy 
dzierżawy dla lokalu użytkowego, 
stanowiącego własność Gminy Piel-
grzymka oraz ogłoszenia wykazu.

Decyzją Trenerów Ka-
dry Narodowej trójka 
zawodników Legnic-
kiego Klubu Taekwon-
-do powołana została 
na zbliżające się XXXII 
Mistrzostwa Europy Se-
niorów, które w dniach 
20 – 23 kwietnia roze-
grane zostaną w stolicy 
Bułgarii. 

W Sofii reprezentować Pol-
skę będą Maciej Żuk, Wio-
letta Hanisch i Magdalena 
Kisiel (na zdjęciu). O ile 
Maciej i Wioletta to już eta-
towi kadrowicze to Magda-
lena w Bułgarii zadebiutuje 
w imprezie tej rangi. Kisiel 
walczyć będzie w kategorii 
do 56 kg i w mistrzostwach 
zastąpi aktualną jeszcze Mi-
strzynie Świata Ilonę Dzia-

łę z Lubartowa. Maciej Żuk 
tradycyjnie wystartuje w ka-
tegorii średniej do 70 kg, a 
Wioletta Hanisch w kategorii 
super ciężkiej pow. 75 kg. 
Cały czas szansę na start w 
Mistrzostwach Europy mają 
również juniorzy LKT Legni-
ca, jednak w ich przypadku 
ostateczne decyzje zapadną 
po Grand Prix Polski, które 

rozegrane zostaną w dniach 1 
– 2 kwietnia w Bartoszycach. 
Zawodnicy powołani na te-
goroczne mistrzostwa Euro-
py najpierw spotkają się na 
zgrupowaniu w COS Spała 
(14 kwietnia) a bezpośrednio 
po nim w środę 19 kwietnia 
wylecą do Bułgarii.

(lkt)
Fot (lkt)

Kierunek Sofia
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Burmistrz Miasta i Gminy 
Świerzawa informuje, że w 
siedzibie tut. Urzędu wywie-
szono na tablicy ogłoszeń na 
okres 21 dni Zarządzenie nr 
0050/16/2017 z dnia 10 mar-
ca 2017 r. wraz z wykazami 
nr 2/Dz/2017 w sprawie prze-
znaczenia do dzierżawy nie-
ruchomości.

Czas obudzić się z zi-
mowego snu i zacząć 
biegać. Nie wiesz jak się 
do tego zabrać? A może 
chcesz wznieść się na 
jeszcze wyższy poziom 
pod okiem profesjonal-
nego trenera? Właśnie 
rusza ósmy sezon naj-
większej ogólnopolskiej 
akcji treningowej Bie-
gamBoLubię! 
Akcja rośnie w siłę z sezonu 
na sezon. W 2017 roku po-
prowadzone zostaną treningi 
na 80 stadionach lekkoatle-
tycznych całego kraju. Bie-
gamBoLubię to akcja skiero-
wana zarówno do osób, które 
stawiają swoje pierwsze kro-
ki w biegowym świecie, jak 
również do tych, którzy swój 
trening chcieliby urozmaicić 
lub zwyczajnie nauczyć się 
czegoś nowego o Królowej 
Sportu. 
Punktualnie o  godzinie 9:30 
w soboty lub  poniedziałki 
o 20 (w zależności od miej-
scowości) od kwietnia do 
listopada spotykamy się na 
bieżniach lekkoatletycznych, 

aby 200 wykwalifikowanych 
szkoleniowców mogło ogar-
nąć wzrokiem wszystkich 
uczestników. Stadion to moż-
liwość lepszej kontroli tempa, 
bez użycia specjalistycznych 
zegarków, to także szansa 
na ciekawe ćwiczenia oraz 
poczucie komfortu i bezpie-
czeństwa. Trenerzy udowod-
nią nawet najbardziej opor-
nym, że bieganie wcale nie 
jest nudne i co najważniejsze, 
można je polubić! Każdy z 
cotygodniowych treningów 
to nowa lekcja. Głównym 
celem jest przede wszystkim 
edukacja sportowa.  
Uczestnicząc w akcji zyska-
cie dodatkową motywację 
do ćwiczeń. Coś, co sprawi, 
że wasza aktywność stanie 

się regularna – grupę trenin-
gową. Biegowa społeczność 
stanowi naprawdę wielką 
siłę. Wspólne treningi, za-
wody, wyjazdy to wspaniała 
przygoda i wartość dodana 
do akcji BBL. Oprócz tego 
możecie liczyć także na 
liczne konkursy z nagroda-
mi, sprawdziany czy porady 
trenerskie. I to wszystko w 
zupełności za darmo. Bez 
ukrytych kosztów, ani gwiaz-
dek. Zapłatą za treningi są po 
prostu wasze uśmiechnięte 
twarze po zajęciach! 
Wystarczy wejść na naszą 
stronę internetową biegam-
bolubie.com.pl znaleźć miej-
scowość i stadion w Twojej 
okolicy i po prostu się zjawić. 
To nie żart! Przyjdź i przeko-
naj się!

(org)

Biegam Bo Lubię
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Legnicka Galeria Sztuki 
zaprasza na dwie inte-
resujące wystawy (jed-
na - legniczanina). Obie 
czynne do 9 kwietnia. 

KONRAD BANASZKIE-
WICZ    MOJE MIASTO 
- wystawa fotograficzna. 
Autor ukończył studia o 
kierunku „Wychowanie Pla-
styczne” na Uniwersytecie 
Zielonogórskim. Zawodowo 
zajmuje się projektowaniem 
reklamowym we własnym 
studiu KORE-ART (www.
kore-art.com). Są to systemy 
identyfikacji, foldery, ob-
szerne publikacje, ilustracje 
rysunkowe oraz mnóstwo 
innych rzeczy związanych z 
branżą poligraficzną i mul-
timediami. Tworzy również 
grafiki komputerowe. Do 
ich realizacji używa wła-
snych zdjęć analogowych i 
cyfrowych oraz rysunków,  
malarstwa i rzeźby. Całość 
powstaje w Photoshopie 
wspomaganym takimi pro-
gramami jak: Illustrator, 
3dMax, Indesign. Są to pra-
ce o wysokiej rozdzielczości 
i nadają się do wydruków w 
dużych formatach.
Od kilku lat jego pasją są 
podróże. Do tej pory podró-
żował po Mongolii, Uzbe-
kistanie, Kirgizji, Ukrainie, 
Rumunii i Litwie.
Banaszkiewicz brał udział 
w kilku wystawach, a jego 
prace prezentowane były 
m.in. w magazynie „Com-
puter Arts” i wydawnictwie 
„ALTERED IMAGES New 
Visionaries in 21st Century 
Photography”.
GRZEGORZ NIEMYJ-
SKI  GORZKIE ŻALE. 
Autor urodził się 12 paź-
dziernika 1970 roku w Le-
gnicy. W 1992 r. ukończył  
Państwowe Liceum Sztuk 
Plastycznych we Wrocławiu. 
W 1994 r. rozpoczął studia na 
Wydziale Malarstwa i Rzeź-
by w Państwowej Wyższej 
Szkole Sztuk Plastycznych 
we Wrocławiu, obecnie Aka-
demia Sztuk Pięknych im. 
E. Gepperta we Wrocławiu. 
Dyplom z rzeźby uzyskał w 

1999 r. w pracowni  prof. Al-
fredy  Poznańskiej i  ad Chri-
stosa Mandziosa. Od roku 
akademickiego 2006/2007 
jest pracownikiem dydak-
tycznym w Katedrze Rzeź-
by i Działań Przestrzennych 
na macierzystej uczelni. W 
2013 roku obronił pracę dok-
torską „Treść i forma w rzeź-
bie”, której promotorem był 
prof. Ryszard Gluza. Zajmu-
je się rzeźbą, malarstwem, 
ceramiką, medalierstwem, 
ikonografią oraz działaniami 
plastycznymi w przestrzeni 
otwartej. Jest autorem rzeźb 
stojących na rynku w Legni-
cy oraz Strzegomiu.
Twórczość Grzegorza Nie-
myjskiego rozwija się w 
odwrotnym kierunku niż 
rzeźba współczesna, bo nie 
zmierza od tradycyjnej figu-
ry w kierunku form bardziej 
abstrakcyjnych i działań na 
pograniczu tej dziedziny. 
Wykształcony jako rzeźbiarz 
w pracowni Alfredy Poznań-
skiej i Christosa Mandziosa 
we wrocławskiej ASP, ar-
tysta ten zaczynał od prac, 

w których istotna była nie 
rzeźbiarska forma, ale samo 
znaczenie. Były to instalacje 
w plenerze z cyklu Rytmy 
natury, powstające od końca 
lat 90., które kontynuowane 
były potem równolegle z re-
alizacjami ściśle rzeźbiarski-
mi. 
Od instalacji i akcji arty-
stycznych Grzegorz Nie-
myjski przeszedł pod koniec 
pierwszego dziesięciolecia 
swojej twórczości do rzeźb 
w tradycyjnej postaci bryły 
– powstających w kamieniu i 
drewnie. Najciekawsze prace 
Grzegorza Niemyjskiego za-
częły powstawać siedem lat 
temu i są to dzieła wykonane 
w drewnie.  Naturalna forma 

drewna nadal sugestywnie 
kojarzy się w nich z posta-
cią ludzką, ale już nie tylko 
na zasadzie analogii uprosz-
czonego kształtu, ale także 
poprzez tajemniczy proces 
transformacji samego mate-
riału. 

(galeria)

Galeriowo
PWSZ w Legnicy zapra-
sza na Dzień Otwartych 
Drzwi, który odbędzie 
się 11 kwietnia 2017, w 
godzinach od 9 do 14.

W tym dniu będzie można 
szczegółowo zapoznać się 
z ofertą edukacyjną na rok 
akademicki 2017/2018 i po-
znać Uczelnię od kuchni. W 
programie poza prezentacją 
kierunków studiów przewi-
dziano wykłady popular-
no-naukowe, pokazy oraz 
zwiedzanie kampusu.

(pwsz)

Drzwi do 
PWSZ
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